



Council of Europe

NEWS
Note
to Editors

tel : +33 (3)88 41 25 60 / fax : +33 (3)88 41 39 11 / e-mail : pressunit@coe.int

Corruption still affects the court system in several European countries, says Human Rights Commissioner

Strasbourg, 24.06.2008 - In his latest *Viewpoint* article, the Council of Europe's Commissioner for Human Rights, Thomas Hammarberg, focuses on the widespread perception in several European countries that the judiciary is corrupt and that the courts tend to favour people with money and contacts. "Though this perception may sometimes be exaggerated, it should be taken seriously," he says. "What is needed is a comprehensive, high-priority programme to stamp out corruption at all levels and in all public institutions."

The full text of this copyright-free article is available in English (French and Russian soon available) at www.coe.int/t/commissioner/Viewpoints/previous2008_en.asp

La corruption affecte toujours le système judiciaire dans plusieurs pays européens, rappelle le Commissaire

Strasbourg, 24.06.2008 - Dans ce « Point de vue », le Commissaire aux Droits de l'Homme du Conseil de l'Europe Thomas Hammarberg analyse la perception, répandue dans plusieurs pays européens, d'une justice corrompue favorisant les personnes qui ont de l'argent et des relations. « Si cette perception peut parfois être exagérée, elle doit être prise au sérieux », affirme-t-il. « Priorité doit être donnée à la mise en place d'un large programme pour supprimer la corruption à tous les niveaux et dans toutes les institutions publiques ».

Cet article libre de droits est mis à votre disposition à l'adresse suivante, en anglais (français et russe prochainement disponibles) :

http://www.coe.int/t/commissioner/Viewpoints/previous2008_fr.asp

ED113b08